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Ministerie van Landbouw en Visserij meldt...

Houden van pelsdieren verantwoord

De vraag of depelsdierhouderij als economi-

sche activiteit verantwoord is, wordt vanuit

verschillende invalshoeken tegenstrijdig be-

oordeeld. Enerzijds levert de pelsdierhoude-

rij een product waar een duidelijke markt

voor is. Anderzijds worden tegen deze eco-

nomische activiteit ethische bezwaren aange-

voerd. De rol van deoverheid dient te zijn ge-

richt op het bereiken van verantwoorde om-

standigheden vanuit de invalshoek van het

welzijn van de pelsdieren.

Dit onder meer antwoordt staatssecretaris A.

Ploeg (Landbouw en Visserij) op schriftelijke

vragen van het Tweede Kamerlid Tommel.

Volgens de bewindsman wijst recent oriënte-

rend wetenschappelijk onderzoek niet op

ernstige aantasting van het welzijn van Nert-

sen, zoals ze onder de huidige omstandighe-

den worden gehouden. Het onderzoek geeft

echter wel aan, dat verbeteringen mogelijk

zijn. De oplossingen voor deze verbeteringen

zullen moeten worden aangedragen door het

praktijkonderzoek dat gaat plaatsvinden op

het Centrum voor Onderzoek en Voorlich-

ting voor de Pluimveehouderij ’Het Spelder-

holt’. Dit praktijkonderzoek zal zich ook

gaan richten op een inventarisatievan de mo-

gelijke welzijnsproblemen bij Vossen. Con-

cluderend stelt hij vast, dat het houden van

Wij hebben gemeend onder de kop ’ministerie van Landbouw en Visserij
meldt’ regelmatig watkorte berichten zonder commentaarop te nemen van

het ministerie van Landbouw en Visserij, Directie Voorlichtingen Externe

Betrekkingen.

Ofschoon in de berichten nog wel eens meningen worden geuit waar na-

tuur- en dierenbeschermers zich niet of moeilijk kunnen verenigen hebben

wij toch gemeendde teksten op te moeten nemen om een beter idee te krij-

gen van de meningen, die opdit ministerie heersen.
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pelsdieren verantwoord is. Het beleid is met

name gericht op verbetering van de kwaliteit

van het houden van pelsdieren enniet wezen-

lijk anders dan het beleid met betrekking tot

andere takken van veehouderij.

Ook schrijft de staatssecretaris, dat er nu

reeds voorlichting wordt gegeven aan thuis-

fokkers, mede met het oog op het welzijn van

de dieren. Daarnaast overweegt hij om wette-

lijke regels te stellen omtrent de huisvesting

en verzorging van pelsdieren, waardoor het

zogenaamde thuisfokken zal worden be-

perkt.

Persbericht no. 47(l-2-’85).

Onderzoek rabies-preventie

afgerond

Ruim zestig procent van de Vossen heeft het

aas gegeten dat ten behoeve van een proef in-

zake het voorkómen van rabies, op de Velu-

we is neergelegd. Een en ander blijkt uit een

onderzoek gehouden in de laatste maanden

van 1984. De conclusie van deproef is dat als

de situatie met betrekking tot rabies daartoe

aanleiding geeft, een proefmet orale vaccina-

tie ook op de Veluwe kan worden toegepast.

De gegevens van het onderzoek zijn neerge-

legd in het rapport ’Rabiespreventie in Ne-

derland, onderzoek naar de opname van lok-

aas door vossen’, een gezamenlijk project

van de Veterinaire Hoofdinspectie van de

Volksgezondheid (ministerie van Welzijn,

Volksgezondheid en Cultuur) en de Veteri-

naire Dienst (ministerie van Landbouw en

Visserij).

De Vos is de voornaamste overbrenger van

rabies in West-Europa. Onderzoek in het

buitenland heeft uitgewezen dat verspreiding

van rabies tot staan is te brengen wanneer

minstens de helft van de vossenpopulatie het

rabies-vaccin heeft binnen gekregen. Bij deze

methode bestaat echter de kans dat vooral

het Wilde Zwijn, dat veel voorkomt op de

Veluwe, het voor de Vos bestemde aas opeet.

Bij het nu uitgevoerdeonderzoek is geen vac-

cin gebruikt, maar een verklikkerstof die, een

microscopisch zichtbare, geelverkleuring van

de botten en tandenvan de Vos veroorzaakt.

Deze stof heeft geen gevolgen voor de ge-

zondheid van het dier of de consument.

Vossen uit het genoemde gebied zijn in het

Rijksinstituut voor Natuurbeheer in Arnhem

onderzocht op het al dan niet voorkomen

van de geelverkleuring.

Voor deze proef heeft geen verhoogd afschot

van Vossen plaatsgevonden. Het onderzoek

is tot stand gekomen in nauwe samenwerking

met de Vereniging Wildbeheer Veluwe. De

coördinatie van het onderzoek lag in handen

van de Veterinaire Hoofdinspectie van de

Volksgezondheid. Met de Vereniging Wild-

beheer Veluwe is tijdens het onderzoek nauw

samengewerkt. Daarnaast hebben particulie-

ren, diverse instellingen, Staatsbosbeheer,

Koninklijke Domeinen, Gelders Landschap,

Natuurmonumenten en het ministerie van

Defensie, steun verleend.

Persbericht no. 223 (3-6- ’85).

Gezamenlijk persbericht van de ministeries van

Welzijn, Volksgezondheid en Cultuur en Land-

bouw en Visserij.

Aanvulling

Door een misverstand is in het vorige nummer (nummer 1, 1985) niet vermeld dat het

artikel ’De Bruine Beer in het JoegoslavischeNationalePark de Plitvice Meren’ een be-

werking was van de twee hierondervermelde artikelen, waaruitalle gegevens en figuren

(op één na) afkomstig zijn:

Huber, D. & H.U. Roth (in voorbereiding): Home Ranges and Movements of Brown Sears in

Plitivice Lakes National Park, Yugoslavia. Artikel aangebodenop de Sixth International Con-

ference on Bear Research and Management,Grand Canyon, USA, februari 1983.

Roth, H.U. & D. Huber(in voorbereiding): Diel Activity of Brown Bears in Plitivice Lakes Natio-

nal Park, Yugoslavia. Artikel aangeboden op de Sixth International Conference on Bear Re-

search and Management, Grand Canyon, USA, februari 1983.

De uitzondering betreft figuur 1 op bladzijde 3. Deze figuur is afkomstig van;

T.E. Anderson, 1969, bladzijde 511 (in R.H. Giles, editor: Wildlife Management Techniques,
The Wildlife Society, Washington DC).

Redactie.


